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Tokom 2022. godine nastavili smo sa implementacijom projekta Ozon u šest općina širom BiH. 

Tri osobe ostaju zaposlene na puno radno vrijeme (menadžer projekta, kontakt osoba za općine 

i mlađi službenik za politiku) i dvije zaposlene na pola radnog vremena (administrativni 

pomoćnik i službenik za politike). Sa Skupštinom IREI usaglašena je metodologija projekta Ozon, 

kao i strateški plan za njegovu implementaciju. 

 

U strateškom planu odlučeno je da fokus organizacije bude u skladu sa implementacijom 

projekta Ozone, koji će postaviti temelje za buduće razgovore sa potencijalnim donatorima za 

nastavak istog ili, otvoriti put za pokretanje novih projekata. Na taj način bi trebali prikupiti 

značajna sredstva u cilju proširenja naše organizacije. Glavni cilj za 2023. godinu je proširiti našu 

donatorsku mrežu za najmanje dvije različite organizacije kako bi se ciljevi ostvarili. 

 

Za potrebe projekta Ozone i drugih projekata, stvorena je mreža konsultanata sa preko 20 ljudi 

intervjuisanih za ovu svrhu. Uz to, razgovori sa našim partnerima iz švicarske ambasade i 

švedske ambasade bili su stalni i dobijali smo povratne informacije i ideje kako poboljšati 

implementaciju projekta. 

 

 

Tokom 2022. godine nastavljena je Faza 3  projekta Ozon, koja se odnosi na implementaciju i 

monitoring NPP.  Ozon tim je početkom juna obavio terenske posjete u tri općine izvan 

Sarajeva, te se sastao se sa sarajevskim općinama u julu i avgustu. Ove posjete su se fokusirale 

na informacije o koracima implementacije, te ažurirale informacije o indikatorima 

implementacije za svaku mjeru. Ovaj proces je postao efikasniji s obzirom na to da su općine 

usvojile predloženi oblik planiranja i izvještavanja.  

Forma sastanaka i stepen koordinacije općinskog osoblja i dalje se značajno razlikuju. Na 

primjer, neke općine preferiraju velike sastanke na kojima je svako odgovorno odjeljenje 

predstavljeno. Ovaj model oduzima mnogo vremena, ali može povećati odgovornost svakog 

odjela za rezultate (ili nedostatak istih). Preovlađujući model je da se Ozone tim odvojeno 

sastaje sa relevantnim odjelima, jer to omogućava fokusiraniju razmjenu informacija. Osim 

toga, proaktivnije općine traže tabele kako bi unaprijed prikupile relevantne informacije, što 

Ozone timu olakšava proces. 

Tokom ovog perioda, osoblje Ozone-a je  po jednu redovnu posjetu svakoj opštini, što je i dalje 

važno za održavanje pozitivnih odnosa sa opštinskim kolegama i dobijanje informacija o tekućoj 

implementaciji mjera. Ovo je ujedno i prilika da se prikupe potrebne informacije kako se odvija 

reformski proces u svakoj općini. Konsultanti su takođe završili inicijalnu podršku za 

implementaciju mjera. 
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U ovom periodu Ozone je organizovao tri treninga, od kojih je svaki trajao dva dana. Prvi je bio 

fokusiran na implementaciju ESCO modela za finansiranje energetske efikasnosti. Ovu temu 

posebno je tražila Gradiška, koja je formalno usvojila ovaj model, ali ga još nije implementirala. 

Obuka je bila usredsređena na izazove nabavke. Drugi trening bio je fokusiran na 

antikorupcijske napore i pružio je dosta vremena učesnicima da iznesu svoje praktične dileme i 

dobiju relevantna iskustva od trenerice Lejle Brčić, direktno uključene u ove procese u Kantonu 

Sarajevo. Treća obuka je  bila fokusirana na implementaciju  planova za rodnu jednakopravnost, 

što je uključivalo rad na planiranju konkretnih mjera.  Kontinuirano razvijamo interne 

organizacijske kapacitete. Već izradili nekoliko politika za partnerske općine na tematske 

oblasti: rod, okoliš, komunikacija i učešće građana. 

 

 

 

U narednoj godini očekuje se završna faza implementacije projekta Ozon, što i uključuje i završnu 

konferenciju. IREI će nastaviti djelovati kao centar znanja i razvoja politika na lokalnom nivou i u tom 

kontekstu se očekuje naredna faza projekta, Ozon 2. S obziorm na postojeće kapacitet i saradnju, 

vjerujemo u potencijal dugoročne saradnje sa općinama koje su učestvovale u Ozon projektu, te 

širenju znanja sa novim zainteresovanim partnerima. U planu je projekat međunarodne saradnje 

općina iz BiH sa partnerima u Evropskoj Uniji.  

Također, planiramo da se fokusiramo na proces EU integracija BiH, s obzirom na kandidatski status 

BiH. Specifičan fokus ćemo staviti na implementaciju Zelene agende za BiH, s obzirom da je 

evidentan prostor za djleovanje nevladinog sektora u ovom domenu.  

U narednoj godini planiramo organizovati razvojne EU forume, na kojima ćemo omogućiti kontakt i 

razmjenu informacija izmeću predstavnika vlasti, nevladinog sektora i ostalih relavantnih aktera.  

IREI se treba nastaviti profilirati kao centar znanja i kreiranja politika, te organizacija koja prati i daje 

potporu ključnim razvojnim i integracijskim procesima u BiH. 
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Prihod BAM 

Projekt 

Ozon 

360.000 

  

Plate 213.721 

Konsultanti 58.409 

Uredski 

troškovi 

16.576 

Aktivnosti 51.127 

Ostali 

troškovi, 

usluge 

8.473 

  

Ukupno 348.306 

 

 

 

 


